
Mødedato: 28. februar 2023, kl. 15.00-17.00 

Mødested: 1614-374 

Mødeemne: Studienævnsmøde i studienævn for oral sundhed  

 

Deltagere: 

Undervisere: Studieleder Lene Meilstrup Martinussen, Uwe Henriksen, Chris Ejlerskov 

Studerende: Manfred Jacobi Nielsen (TP) 

Observatører: Helle Hornhaver, Majken den Engelsman Jensen 

Studieadministrationen: Lene Ehrhorn (med under punkt 1-4), Mia Schou Johansen, Emma 

Alstrup T. Andreasen (ref.) 

 

Afbud: Lars H. Lauritzen (TP), Pernille Koustrup Ildval (KT), Dorte Lindelof 

 

 

 

 

 

 

 

  
1. Beslutning: Godkendelse af dagsorden  

Studienævnet godkendte dagsorden. 

 

2. Godkendelse af ny observatør 

Studienævnet godkendte den nye observatør.  

 

3. Orientering: Studentersager siden sidst  

Studienævnet havde ingen kommentarer til sager siden sidst.  

 

4. Beslutning: Studentersag til behandling. Lukket punkt  

 

5. Orientering: Punkter fra studerende 

Manfred præsenterede punkterne, og kom med en kort præsentation.  

 

Spørgsmål ifm. M6 eksamen  

Studerende har haft svært ved, at få entydige svar på spørgsmål ifm. eksamen på M6. Nævnet 

talte om hvorvidt der kan være en person der kan kontaktes ifm. skriftlige hjemmeprøver, for 

at sikre klare kanaler. Manfred tager kommentarerne med tilbage til de studerende.  

 

Praktik i Gambia er aflyst 

De studerende har fået at vide, at muligheden for praktik i Gambia på M10 ikke længere er en 

mulighed. Lene kunne præcisere, at dette er grundet regionalisering. Dette er ikke en AU-

beslutning, men noget der er besluttet af Uddannelses- og Forskningsministeriet. Der kan 

læses mere om regionaliseringen og betydningen for Health her: 

https://health.medarbejdere.au.dk/display/artikel/health-skal-finde-flere-studiepladser-til-

udflytning  

 

Kantineudvalget  

Flere studerende er utilfredse med kantineudvalget. Uwe fortalte, at der er løbende dialog i 

institutforum omkring åbningstider, udvalg og ændringer. Emma foreslog, at Manfred 

opfordrer de studerende til at kontakte Kantineudvalget. Formand for kantineudvalget er Jan 

Ulrik Rasmussen (mail: jur@dent.au.dk)  

https://health.medarbejdere.au.dk/display/artikel/health-skal-finde-flere-studiepladser-til-udflytning
https://health.medarbejdere.au.dk/display/artikel/health-skal-finde-flere-studiepladser-til-udflytning
mailto:jur@dent.au.dk


 

Lysbesparelse 

Studerende undrer sig over, hvorfor der nogle gange er tændt lys på tandlægeskolen, og 

særligt på klinikkerne når skolen har lukket. Emma kontakter bygningsservice med henblik på 

om der kan sikres, at lyset slukkes i weekender, på helligdage og efter lukketid. 

 

6. Drøftelse: Forslag til emner der kan drøftes med aftagerpanelet 

Lene foreslog temaet digitale kompetente studerende. 

 

Helle fortalte om det arbejde der allerede er i gang, i forhold til at få afdækket hvad der forstås 

med digitale kompetente studerende. Dette arbejde har blandt andet været i samarbejde med 

Caroline B. Hørsted og eksterne parter fra Nat/Tech og CED. 

Nævnet var enige i, at temaet kan være digitale kompetente studerende og at det ville være 

relevant, at få aftagerpanelets inputs til, hvad de vurdere er vigtigt i fremtidens 

arbejdsmarked. Aftalen er, at Helle kontakter Caroline B. Hørsted angående et format. 

Afklaring efter mødet er, at Helle holder et oplæg som skal være et indspark til drøftelserne i 

grupper. 

 

7. Beslutning: Reeksamensbeskrivelse for M11: Bachelorprojektet 

Nævnet var ikke enige i formuleringen fremsendt af den kursusansvarlige. Nævnet drøftede 

længe formatet og kom blandet andet ind på mængden af vejledningstimer, læringsudbytte 

ved forskellige måder, at skrive en reeksamen på, notering af individualisering, unødig 

forsinkelse på studiet samt ændringer til udfasningsplanen. 

Nævnet ønskede at lave en anden formulering, og endte med denne formulering: 

 

Reeksamen består af en kvalificering og forbedring af opgaven. Der gives feedback efter 

bedømmelsen af opgaven. Denne feedback tjener endvidere som vejledning inden næste 

prøveforsøg. 

 

Beslutning om formatet medførte, at udfasningsplanen bibeholdes. Efterfølgende har Emma 

været i kontakt med uddannelsesjura og tilbagemeldingen herfra er, at der skal indskrives 

individualisering i opgaveformuleringen, for at de studerende kan genanvende skriftligt 

materiale. Et ny forslag er sendt til nævnet på mail, og der vil være en opsamling ved næste 

nævnsmøde, hvor den kursusansvarlige deltager under drøftelsen.  

 

8. Godkendelse: Reeksamensbeskrivelse af bachelorprojektet på de nye 

studieordninger 

Nævnede var enige i at have samme reeksamensbeskrivelse på de nye ordninger. På baggrund 

af drøftelserne på forrige punkt (pkt. 7), besluttede nævnet at reeksamen er følgende: 

 

Reeksamen består af en kvalificering og forbedring af opgaven. Der gives feedback efter 

bedømmelsen af opgaven. Denne feedback tjener endvidere som vejledning inden næste 

prøveforsøg. 

 

Som med pkt. 7 skal denne formulering have tilføjet individualisering i opgaveformuleringen. 

Et ny forslag er sendt til nævnet på mail, og der vil være en opsamling ved næste nævnsmøde, 

hvor den kursusansvarlige også er inviteret med til drøftelsen.   

 

9. Drøftelse: Opfølgning på Styrket forskningsintegration 

Lene præsenterede punktet kort, og fortalte om de drøftelser der var på nævnsmødet i januar-

måned, da der var besøg af prodekan for uddannelse Lise W. Bach. 

Helle har været i kontakt med Lene Baad-Hansen, hvor de har drøftet mulighederne for besøg 

med ph.d.-studerende samt hvordan der kan integreres ny viden direkte i undervisningen. 



Konklusion og forudsætningen for dette er, at det i fagmiljøet/blandt undervisere, er tydeligt 

hvilke aktuelle projekter der er i huset. Dette skal der arbejdes videre på.  

 

Nævnet drøftede muligheden for, om der kunne være en ”levende” opslagstavle hvor der var 

mulighed for, løbende at orientere sig i nye forskningsprojekter.  

 

Helle foreslog muligheden for, at valgfaget på 5. semester (på de to nye studieordninger) 

kunne give de studerende en kort introduktion til forskning, med mulighed for at anvende 

dette i bachelorprojektet. Helle foreslog også muligheden for, at ph.d.-studerende fra 

Folkesundhedsvidenskab kunne præsentere deres projekter, for at åbne interessen for 

humanistiske forskningsområder og ikke kun naturvidenskabelige.   

 

Planen er at Lene, Helle og Lars deltager på workshoppen om forskningsintegration d. 26. 

marts. 

 

10. Beslutning: Generisk eksamensplan for TP og KT 

Punktet flyttes til næste møde.  

 

Uwe, Helle og Lene havde kommentarer til skemaet. Disse sendes til Emma inden næste 

møde. 

 

11. Gensidig orientering 

Ingen kommentarer til gensidig orientering. 

 

12. Evt. 

Ingen kommentarer til evt. 


